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Białe Błota, 27.12.2022 r. 

BRG.0002.17.2022 

 

 

Protokół z LXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która rozpoczęła się 27.12.2022 r. i była kontynuowana w dniu 10.01.2023 r. 

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała:  

od godziny 10:00 do godziny 13:40 w dniu 27.12.2022 r.  

oraz w dniu 10.01.2023 r. od godziny 14:30 do godziny 20:12 

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Sławomir Ruge 

Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 19 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Patrycja Harczenko-Staszewska 

7. Krzysztof Kocikowski 

8. Jacek Krzyżanowski 

9. Karolina Lachowicz 

10. Aleksandra Lubońska 

11. Piotr Mądrzyński 

12. Krzysztof Michalak 

13. Zbigniew Moroz 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 

20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 
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oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł 

Zuehlke, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa Galicka, 

mec. Joanna Cajtel, mec. Maciej Dalka, Kierownicy Referatów Urzędu Gminy Białe Błota, 

Kierownicy jednostek organizacyjnych, placówek oświatowych, pracownicy Urzędu Gminy, 

mieszkańcy. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad LXIII i LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu mię-

dzy sesjami. 

7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  

8. Podjęcie uchwał: 

1) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 

deficytu;  

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;  

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

2) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 

2023-2039 

a) przedstawienie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota wraz z uzasadnieniem;  

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota;  

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

d) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota; 

e) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Białe Błota.  

3) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżeto-

wego 2022 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

4) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wycho-

wania, przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych na terenie 

gminy Białe Błota przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota 

oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 

2020-2025,  
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6) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 

2023 - 2026 

7) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Białe Błota,  

8) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania prze-

strzennego „Lisi ogon Południe II”,  

9) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Białe Błota,  

10) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadcze-

nia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nierucho-

mości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

11) w sprawie przerwania kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy 

Białe Błota w sprawie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów doty-

czących działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem 

finansowym za lata 2020-2021, 

12) w sprawie wniosku o przeprowadzenie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i 

dochodów dotyczących działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich 

zgodności z planem finansowym za lata 2020-2021 przez Najwyższą Izbę Kontroli De-

legatura w Bydgoszczy, 

13) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.13.2022 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota dotyczącej opieszałości i nieudolności działań podjętych przez Urząd 

Gminy Białe Błota w sprawie programu pt.: „Granty PPGR- Wsparcie dzieci z rodzin 

popegeerowskich w rozwoju cyfrowym”. 

14) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.14.2022 na działalność Wójta Gminy 

Białe Błota w sprawie komunikacji międzygminnej w trzech sołectwach: Lisi Ogon, 

Łochowo i Łochowice. 

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  

11. Zakończenie obrad LXIV Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXVII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono obecność i stwierdzono quorum. Zostały odczytane informacje w zakresie danych 

osobowych. 

Ad 2. Wybór sekretarza obrad. 

 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnego Sławomira Ruge. 

Głosowanie zostało powtórzone ze względu na błędne zaznaczenie nieobecności radnej 

Katarzyny Tomickiej, która była na sali obrad. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Wybór na funkcje sekretarza obrad radnego Sławomira Ruge.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (9) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Sekretarzem obrad został wybrany radny Sławomir Ruge. 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad LXIII i LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe 

Błota. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LXIII i LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (9) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Protokoły z obrad LXIII i LXIV Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota zostały przyjęte. 
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Ad. 4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła zmiany do porządku obrad, poprzez 

wprowadzenie trzech projektów uchwał do porządku obrad. Skarbnik zaznaczyła, że znajdująca 

się w porządku obrad uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Białe Błota na lata 2023-2039 musi zostać zdjęta, wprowadzić należy zgłoszony w dniu 

dzisiejszym projekt. Wprowadzony do porządku WPF na rok 2023-2039 ze względu na problemy 

techniczne systemu musi zostać usunięty. Załącznik nr 2 został radnym przekazany na tablety 

podczas Komisji Budżetu i Finansów. Całokształt uchwały został dostosowany do zmian 

wprowadzonych w uchwale budżetowej na 2022 i 2023 rok (nagranie od 00:05:08 do 00:08:47). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok. zmian Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034 Uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Gminy Białe Błota na rok 2023 i uchwałę w sprawie uchwalenia WPF na rok 2023-2039 

przenosi się do pkt 15 i 16.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Piotr 

Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Patrycja Harczenko-Staszewska 

 

NIEOBECNI (9) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad została podjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił do porządku obrad projekt 

uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota 

(nagranie od 00:18:42 do 00:13:20). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał w sprawie: w sprawie zatwierdzenia 

planów pracy Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota, jako podpunkt 1 w pkt 8.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (9) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Zmiana do porządku obrad została podjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 9 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (9) 

Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz 

Wyszomirski 

 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność  

w okresie międzysesyjnym. Podziękował radnym oraz sołtysom, którzy dołożyli cegiełkę do 

zbiórki pieniężnej na prezenty dla dzieci z zaprzyjaźnionej Gminy Mariampol na Litwie. 

Przewodniczący zdał relację z pobytu na Litwie (nagranie od 00:20:42 do 00:24:00). 
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Ad. 6. Pisemne sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał i wydanych zarządzeń z okresu 

między sesjami. 

 

Wójt przedstawił swoje działania w okresie międzysesyjnym w zakresie wykonania uchwał 

podjętych przez Radę Gminy, na ręce Przewodniczącego Rady Gminy złożył pisemne 

sprawozdanie, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu (nagranie od 00:24:23 do 

00:28:41).  

 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 

 

Głos zabrał Sołtys Sołectwa Zielonka Tomasz Konieczyński, który podziękował za kwotę 

zaplanowaną w budżecie dla sołectwa Zielonka. Sołtys odniósł się do zadania budowy  

ul. Borowikowej, poprosił, aby w sytuacji, gdy budowa ulicy pozyska dofinansowanie 

zewnętrzne, te środki przesunąć na wzmocnienie budżetu budowy ul. Orzechowej. Sołtys 

zawnioskował o wypracowanie przejrzystych kryteriów doboru inwestycji. Sołtys zwrócił uwagę 

na dysproporcję środków między budową ul. Myśliwskiej w Cielu wobec środków 

przeznaczonych na ul. Orzechową. Sołtys odniósł się do braku w budżecie nowych zadań, o które 

wnioskował (nagranie od 00:29:20 do 00:34:15). 

 

Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann przedstawiła swoje uwagi do budżetu na rok 

2023, zaznaczając, że żadna z propozycji, która padła na zebraniu wiejskim sołectwa Kruszyn 

Krajeński we wrześniu 2022 r. nie znalazła się w budżecie gminy na rok 2023. Sołtys stwierdziła, 

że oprócz budowy ul. Białobłockiej nie widać żadnej inwestycji w celu rozwiązania problemu 

likwidacji zjazdów. Sołtys zapytała o stan inwestycji, o priorytety, jakimi kierują się radni. 

Odnośnie WPF Sołtys nie znalazła zapisu budowy ul. Kolejowej i Patrolowej a projekty są  

w trakcie przygotowania, a mimo tego w WPF są nowe projekty ulic. Sołtys zauważyła, że dużo 

projektów jest robionych, a nie planujemy budowy (nagranie od 00:34:19 do 00:36:26). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz, jako sołtys sołectwa Łochowice 

zapytał o rozdysponowanie środków na linię 92 i 90 i dokąd one będą jeździły i czy zahaczą  

o Łochowice. Sołtys stwierdził, że Wójt nie dotrzymał słowa w kwestii przyznania przynajmniej  

1 mln zł na każde sołectwo, podał przykład ul. Łąkowej (nagranie od 00:36:30 do 00:37:33). 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 

 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnego Krzysztofa Kocikowskiego. 

 

1) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.154.2022 w sprawie zatwierdzenia 

planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

 

2) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 

2022 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przedstawił stanowisko Komisji 

Budżetu i Finansów.  

 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022 

oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.155.2022 w sprawie ustalenia 

wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2022 oraz ustalenia 

planu finansowego tych wydatków. 

 

3) w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania, 

przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych na terenie gminy Białe 

Błota przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania, 

przedszkolnego, szkół i placówek oświatowych, prowadzonych na terenie gminy Białe Błota 

przez osoby fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.156.2022 w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli, innych form wychowania, przedszkolnego, 

szkół i placówek oświatowych, prowadzonych na terenie gminy Białe Błota przez osoby 

fizyczne lub osoby prawne inne niż Gmina Białe Błota oraz trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania. 

 

4) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 

2020-2025,  

 

Sekretarz Gminy zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały (nagranie od 00:42:23 do 

00:42:50). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Sekretarz Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Autopoprawka została przyjęta.  
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Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-

2025.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.157.2022 zmieniającą uchwałę  

w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-2025. 

 

5) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 

2023 - 2026 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023 - 

2026.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.158.2022 w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na lata 2023 – 2026. 
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6) w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Białe Błota,  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchwalenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, 

Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Michalak 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.159.2022 w sprawie uchwalenia 

zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy 

Białe Błota. 

 

7) w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego „Lisi ogon Południe II”,  

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

„Lisi Ogon Południe II”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-

Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Anna Banaszek 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.160.2022 w sprawie przystąpienia 

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Lisi ogon Południe 

II”. 

 

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Białe Błota,  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Białe Błota.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.161.2022 zmieniającą uchwałę  

w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Białe 

Błota. 

 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi,  

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług 

w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.162.2022 zmieniającą uchwałę  

w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

10)  w sprawie przerwania kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Białe 

Błota w sprawie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów dotyczących 

działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem finansowym 

za lata 2020-2021, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie przerwania kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Białe Błota 

w sprawie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów dotyczących działalności 

Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem finansowym za lata 2020-

2021. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 8 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Katarzyna Tomicka 

 

PRZECIW (2) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (8) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.163.2022 w sprawie przerwania 

kontroli prowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy Białe Błota w sprawie 

kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów dotyczących działalności 

Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem finansowym za lata 2020-

2021. 

 

11) w sprawie wniosku o przeprowadzenie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i 

dochodów dotyczących działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich 

zgodności z planem finansowym za lata 2020-2021 przez Najwyższą Izbę Kontroli 

Delegatura w Bydgoszczy, 
 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnego Łukasza Wyszomirskiego. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Katarzyna Tomicka zgłosiła autopoprawkę do projektu 

uchwały (nagranie od 00:50:09 do 00:50:31). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej w uzasadnieniu  

nr RGK.0007.163.2022.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (13) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir 

Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (7) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wniosku o przeprowadzenie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i 
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dochodów dotyczących działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z 

planem finansowym za lata 2020-2021 przez Najwyższą Izbę Kontroli Delegatura w 

Bydgoszczy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (2) 

Bronisław Balcerowski, Sławomir Ossowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Krzysztof Kocikowski 

 

NIEOBECNI (7) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.164.2022 w sprawie wniosku  

o przeprowadzenie kontroli kompleksowej w zakresie wydatków i dochodów dotyczących 

działalności Gminnego Centrum Kultury Białe Błota i ich zgodności z planem finansowym 

za lata 2020-2021 przez Najwyższą Izbę Kontroli Delegatura w Bydgoszczy. 

 

12) w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.13.2022 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota dotyczącej opieszałości i nieudolności działań podjętych przez Urząd Gminy Białe 

Błota w sprawie programu pt.: „Granty PPGR- Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich 

w rozwoju cyfrowym”, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.13.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 

dotyczącej opieszałości i nieudolności działań podjętych przez Urząd Gminy Białe Błota w 

sprawie programu pt.: „Granty PPGR- Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju 

cyfrowym”.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 
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Wyniki imienne: 

 

ZA (12) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 

Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński 

 

NIEOBECNI (7) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.165.2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.13.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota dotyczącej 

opieszałości i nieudolności działań podjętych przez Urząd Gminy Białe Błota w sprawie 

programu pt.: „Granty PPGR- Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju 

cyfrowym”. 

 

13)  w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.14.2022 na działalność Wójta Gminy Białe 

Błota w sprawie komunikacji międzygminnej w trzech sołectwach: Lisi Ogon, Łochowo i 

Łochowice, 

 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia skargi Nr BRG.1510.14.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota 

w sprawie komunikacji międzygminnej w trzech sołectwach: Lisi Ogon, Łochowo i 

Łochowice.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (1) 

Sławomir Ossowski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska 
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NIEOBECNI (7) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.166.2022 w sprawie rozpatrzenia 

skargi Nr BRG.1510.14.2022 na działalność Wójta Gminy Białe Błota w sprawie 

komunikacji międzygminnej w trzech sołectwach: Lisi Ogon, Łochowo i Łochowice. 

 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok, 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała, że projekt jest z dnia  

23 grudnia i dzisiaj został wprowadzony do porządku obrad. Z uwagi na pisma, które wpłynęły 

konieczne jest wprowadzenie autopoprawek, które Skarbnik przedstawiła (nagranie od 00:55:25 

do 00:58:00). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawki zgłoszone przez Skarbnika Gminy.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 7 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (7) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew 

Moroz, Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Autopoprawki zostały przyjęte. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała, że na Komisji Budżetu  

i Finansów omówione zostały zmiany w budżecie. Skarbnik przedstawiła ogólne założenia 

dochodów i wydatków. Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał  

o kwestię ul. Słonecznej w Lisim Ogonie. Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka 

wyjaśniła, że jest to koszt wykonania projektu. Skarbnik Gminy udzieliła wyjaśnień w kwestii 

dokonanego zmniejszenia i zwiększenia w dochodach przyjętych Zarządzeniem Wójta Gminy 

Białe Błota, wskazując, że zmiany dotyczące dodatku węglowego muszą być dokonywane  

w drodze uchwały Rady Gminy (nagranie od 00:59:05 do 01:10:15). 

 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (14) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, 

Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Piotr Mądrzyński 

 

NIEOBECNI (6) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.167.2022 zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na 2022 rok. 

 

15) zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034, 
 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła powody zmiany projektu uchwały  

i wprowadzenia nowego projektu do porządku obrad. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe 

Błota Henryk Sykut zawnioskował o przerwę w celu zapoznania się z dokumentem (nagranie od 

01:11:45 do 01:14:47). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 30 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał o budowę ul. Słonecznej  

w Lisim Ogonie i zaplanowane środki. Wyjaśnień udzielił Wójt Gminy Białe Błota Dariusz 

Fundator (nagranie od 01:47:30 do 01:49:04). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do braku zadania budowy ul. Świetlikowej w Zielonce, 

które jest w projekcie budżetu na przyszły rok, co potwierdziła Anna Bromka Kierownik 

Referatu Inwestycji. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wskazała, że jest to 

ostatnia Wieloletnia Prognoza Finansowa, wprowadzenie budowy ulicy nie zmieni stanu rzeczy. 

Radny Łukasz Wyszomirski wyjaśnił swoje intencje, zawnioskował o usunięcie zadania  1.3.2.39 

„Projekt i budowa świetlicy wiejskiej wraz z terenem sportowo - rekreacyjnym w Kruszynie 

Krajeńskim”. Głos zabrał Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, zgłosił, aby zachować 

kształt zaproponowanych prognoz, a w trakcie roku obrotowego decydować, które z inwestycji,  

i w jakiej wysokości będą realizowane. Radny Łukasz Wyszomirski podtrzymał swój wniosek 

(nagranie od 01:49:08 do 01:58:42). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek radnego Łukasza Wyszomirskiego dot. zdjęcia zadania 1.3.2.39 projekt i budowa 

świetlicy wiejskiej wraz z terenem sportowo - rekreacyjnym w Kruszynie Krajeńskim.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 5, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (5) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Krzysztof Michalak, 

Sławomir Ossowski 

 

NIEOBECNI (6) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Radny Piotr Mądrzyński odniósł się do budowy ścieżki pieszo-rowerowej prowadzącej do 

Kruszyna Krajeńskiego, radny przypomniał starania Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Henryka Sykuta o budowę chodnika między Cielem a Białymi Błotami przy drodze powiatowej. 

Zdaniem radnego to powiat powinien się tym zadaniem zainteresować. Radny złożył wniosek  

o wycofanie tego zadania z Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-

2034. Głos zabrał Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, przywołując kwestię 

bezpieczeństwa w ruchu. Radny podtrzymał swój wniosek (nagranie od 02:00:18 do 02:05:05). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek radnego Piotra Mądrzyńskiego o zdjęcie zadania 1.3. 2.33 projekt i budowa ciągu 

pieszo- rowerowego wraz z oświetleniem wzdłuż jezdni drogi powiatowej stanowiącej ul. 

Gęsią na odcinku Ciele- Kruszyn Krajeński.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 

Nowakowska, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (6) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski 

 



20 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (6) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz 

zarządził głosowanie nad całością projektu. 

 

Głosowano w sprawie: 
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (15) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja 

Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (6) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.168.2022 w sprawie zmian 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034. 

 

16) w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023, 

 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła projekt uchwały z dnia  

16 grudnia w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023. Skarbnik przedstawiła 

założenia budżetu. W dalszej części omówione zostały autopoprawki, które były przedstawione 

na Komisji Budżetu i Finansów. W kwestii zadania dotyczącego ul. Wiejskiej głos zabrała 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk. Skarbnik 

przedstawiła autopoprawki w planie wydatków. Pozostałe zmiany w wydatkach dotyczą 

wydatków majątkowych, uwzględnione zostały w załączniku nr 4. Autopoprawki wynikają  

z wniosku Komisji Budżetu i Finansów, a także z przesunięć i zmian do budżetu na rok 2022,  

w odniesieniu do inwestycji, które będą kontynuowane. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska poinformowała, że po uwagach Regionalnej Izby Obrachunkowej, jak  

i uwzględnionych autopoprawkach i zmianach w 2022 i 2023 r. zmianom uległ załącznik nr 5 

(nagranie od 02:08:35 do 02:29:45). 
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b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały 

budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu;  
 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odczytała opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej (nagranie od 02:30:20 do 02:48:11). 

 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 
 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odczytała opinię Komisji 

Budżetu i Finansów, przedstawiła wnioski Komisji (nagranie od 02:48:18 do 02:57:27). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 30 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;  
 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz powiedział, że przy tworzeniu 

budżetu poprosił Wójta o spotkanie by wspólnie omówić propozycje. Wójt odpowiedział, że nie 

ma potrzeby się spotykać. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska 

także napisała pismo do Wójta z prośbą o spotkanie, ta prośba także nie została uwzględniona. 

W kwestii projektów uchwały budżetowej i WPF Regionalna Izba Obrachunkowa  

w Bydgoszczy wydała opinię, budżet w między czasie został zmieniony, ostatnie zmiany były 

dokonywane jeszcze dzisiaj. Wobec tego, Przewodniczący powiedział, że nie chce zabierać 

czasu na sesji, żeby dyskutować nad każdym punktem, zaproponował, aby Skarbnik 

przygotowała wszystkie poprawki w jednolitych dokumentach i zawnioskował o przerwę  

w obradach (nagranie od 03:28:34 do 03:57:27). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do procedowania, zapowiedział, że zmian 

nie wprowadzi. Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poruszyła kwestię 

zobowiązań finansowych. Mec. Joanna Cajtel potwierdziła, że budżet powinien zostać 

uchwalony do końca stycznia (nagranie od 03:34:23 do 03:35:30). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o przerwanie sesji do dnia 10.01.2023 r do godz. 

14.30.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 9, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 6 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (9) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz 

Wyszomirski 

 

PRZECIW (6) 

Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski, Karolina 

Lachowicz, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge 
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NIEOBECNI (6) 

Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Magdalena 

Sznajder, Maria Wolsztyńska 

 

Wniosek przeszedł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził przerwę do 10 stycznia  

2023 r. do godz. 14:30. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy wznowił LXVII Sesję Rady Gminy Białe Błota w dniu 10 stycznia 

2023 r. o godz. 14:30. Sprawdzono obecność, odczytane zostały informacje w zakresie ochrony 

danych osobowych. 

 

Do obrad dołączyła radna Magdalena Sznajder, radna Maria Wolsztyńska, na drugiej części obrad 

nieobecni byli: radna Magdalena Burdanowska, radna Kamilla Grzelak, radny Zbigniew Moroz 

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska złożyła wnioski do projektu 

budżetu na 2023 rok (nagranie od 00:05:00 do 00:13:30). 

 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o dostarczenie wniosków w formie papierowej, aby 

mogły zostać dołączone do protokołu (załączono do protokołu). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zawnioskował, aby przedstawione przez radną Ilonę Nowakowską 

wnioski udostępnić radnym w wersji papierowej, zapytał czy złożony przez radną wniosek jest 

wnioskiem Komisji Budżetu i Finansów. Radna Ilona Nowakowska potwierdziła, że wnioski 

składa, jako radna (nagranie od 00:14:14 do 00:15:12). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 10 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

Radni otrzymali papierową wersję wniosków złożonych przez radną Ilonę Nowakowską.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz poinformował radnych o spotkaniu 

autorskim, które odbyło się 5 stycznia, poświęconym wydawnictwu „Szkoła w Łochowie. Z kart 

historii dawnej i najnowszej”. 

 

Radna Ilona Nowakowska skorygowała źle odczytane dane (nagranie od 00:19:46 do 00:20:14). 

 

Radny Sławomir Ossowski zauważył, że na wniosku brakuje podpisu i zawnioskował o 30 min. 

przerwy, aby zapoznać się ze zmianami (nagranie od 00:20:25 do 00:20:44). 

 

Radny Bronisław Balcerowski potwierdził, że dobrze by było, żeby wniosek został podpisany, 

odniósł się do prac Komisji Budżetu i Finansów nad budżetem, wówczas wniosek został 

przegłosowany pozytywnie. Zdaniem radnego wyraźnie powinny zostać wyartykułowane 
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pozycje i ich nazwy (nagranie od 00:20:50 do 00:24:11). 

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do wniosku omawianego na posiedzeniu Komisji Budżetu 

i Finansów 7 grudnia, zwróciła uwagę na wykreślenie z budżetu inwestycji w Białych Błotach, 

których ważność wygasa w tym roku: ul. Ezopa, III etap ul. Olchowej i ul. Żaków. Radna 

stwierdziła, że jeżeli ten wniosek przejdzie Komisja Budżetu i Finansów powinna się nazywać 

komisją niegospodarności, marnotrawstwa, szastania pieniędzmi (nagranie od 00:24:16 do 

00:26:58). 

 

Radny Krzysztof Kocikowski przypomniał kwestię starań o budowę budynku oświatowego  

w Przyłękach, poruszył temat lobbowania radnych na rzecz sołectw i inwestycji. Radny złożył 

wniosek, aby w budżecie na rok 2023 kwotę 100 000,00 zł podzielić na dwa zadania, po 

50 000,00 zł na budowę świetlicy wiejskiej w Przyłękach oraz w Kruszynie Krajeńskim 

(nagranie od 00:27:05 do 00:34:25). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski odniósł się do słów przedmówców, przypomniał odpowiedź Wójta 

na propozycję wspólnego opracowania projektu uchwały w sprawie prowizorium budżetowego. 

Radny zwracając się do radnej Marii Wolsztyńskiej i radnego Krzysztofa Kocikowskiego 

poruszył kwestię inwestycji w Białych Błotach oraz w Przyłękach.  Powiedział, że świetlica  

w Zielonce otwarta jest dla wszystkich (nagranie od 00:35:18 do 00:41:42). 

 

Radna Ilona Nowakowska kierując słowa do Wójta powiedziała, że sprawa projektu budowy 

świetlicy w Przyłękach jest „wsadzeniem kości niezgody” wśród radnych, projekt świetlicy mógł 

być zrobiony ze środków sołeckich, mógł otrzymać dofinansowanie (nagranie od 00:41:46 do 

00:42:49). 

 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do słów radnego Łukasza Wyszomirskiego, wyjaśniając, 

że mówiła o inwestycjach w Białych Błotach, których ważność projektów wygasa w tym roku 

(nagranie od 00:42:59 do 00:44:00). 

 

Radny Krzysztof Michalak odniósł się do słów radnej Marii Wolsztyńskiej, wskazał że to, że 

radna rok temu zaczęła coś robić dla tamtej strony, tylko dlatego, że tam pojawił się radny, a co 

było przez te dziesiątki lat, zapytał  ile radna jest radną. Zgodził się z radną Marią Wolsztyńską, 

w sprawie ulic w Białych Błotach, że jest to niegospodarność, nie możemy stracić 150 000,00 zł, 

zaproponował, aby pomyśleć co radna robiła przez te wszystkie lata. Radny Michalak powiedział 

że radna wspierała mieszkańców, ale za tym nie szły żadne inwestycje, jedna strona była 

„zapuszczona”, zaniedbana, wszyscy się śmieją, że Białe Błota są podzielona na część A i B. 

Radny powiedział żeby radna Wolsztyńska nie mówiła, że się tak starała (nagranie od 00:44:01 

do 00:45:07). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad wnioskiem 

radnego Sławomira Ossowskiego.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Sławomira Ossowskiego dot. 30 minut przerwy.  
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Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (6) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Radny Sławomir Ossowski odniósł się do wygasającego projektu świetlicy wiejskiej  

w Murowańcu, skierował słowa do radnej Ilony Nowakowskiej, wspomniał o projekcie świetlicy, 

który został wykonany ze środków sołeckich, którego ważność kończy się we wrześniu.  

W dalszej części radny zapytał, w czym ul. Kolibra w Murowańcu jest gorsza od ul. Borówkowej, 

pozwolenie na budowę ul. Kolibra wygasa w kwietniu 2024 roku (nagranie od 00:46:29 do 

00:48:35). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odniósł się do zmian zaproponowanych do budżetu. 

Poruszył temat powołania dwóch etatów pracowników policji oraz modernizacji oświetlenia. 

Wójt przytoczył temat rozszerzonej odpowiedzialności producenckiej za opakowania i związanej 

z tym modernizacji PSZOK oraz zadania budowy obiektów socjalno-gospodarczych  

i przekazania części garażu służbom Ochotniczej Straży Pożarnej. Na zakończenie Wójt odniósł 

się do zaproponowanych w budżecie zmian w obszarze kultury (nagranie od 00:49:13 do 

00:53:33). 

 

Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann poprosiła o głos. 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz nie udzielił głosu i zarządził 

głosowanie nad wnioskami radnej Ilony Nowakowskiej. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek nr 1, 2, 3, 4, 5 zgłoszony przez radną Ilonę Nowakowską.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 
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ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (7) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Wnioski zostały przyjęte. 

 

Radny Krzysztof Kocikowski podtrzymał chęć złożenia swojego wniosku dotyczącego środków 

na zadania „Projekt i budowa świetlicy wiejskiej w Przyłękach” oraz „Projekt i budowa świetlicy 

wiejskiej w Kruszynie Krajeńskim”. W sformułowanie treści wniosku włączyła się Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska (nagranie od 00:56:36 do 01:00:33). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Krzysztofa Kocikowskiego z pozycji 100 zmniejszyć o kwotę 40 000 zł i 

pozostawić 50 000 zł w pozycji 102 dołożyć 40 000 zł Plan po zmianach po 50 000 zł na 

każdym zadaniu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (7) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła autopoprawkę do projektu uchwały 

korygującą kwotę dotacji dla jednostek sektora finansów publicznych poprzez zwiększenie 

dotacji dla Miasta Bydgoszcz na lokalny transport zbiorowy (nagranie od 01:04:33 do 01:04:43). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Skarbnika Gminy dot. załącznika nr 9 dot. dotacji na transport 

zbiorowy. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła autopoprawkę dotyczącą zadania 

inwestycyjnego pn. „Zakup sprzętu komputerowego wraz z oprogramowaniem w ramach 

realizacji programu Wsparcie dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym – Granty 

PPGR” (nagranie od 01:06:32 do 01:04:43). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Autopoprawka zgłoszona przez Skarbnika Gminy dot. zadnia inwestycyjnego: zakup sprzętu 

komputerowego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (17) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Autopoprawka została przyjęta. 
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Radny Sławomir Ossowski złożył wniosek, aby kwotę zmniejszeń przeznaczyć na zadania  

z załącznika nr 4: poz. 82 zwiększenie o 2 000 000,00 zł „Projekt i budowa przedszkola przy  

ul. Kościelnej w Cielu”, poz. 100 zwiększenie o 50 000,00 na świetlice wiejską w Kruszynie 

Krajeńskim, poz. 101 świetlica w Murowańcu – zwiększenie o 234 000,00 zł, poz. 102 świetlica 

w Przyłękach – zwiększenie o 50 000,00 zł (nagranie od 01:08:16 do 01:09:47). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

wniosek radnego Sławomira Ossowskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (6) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

PRZECIW (11) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, 

Krzysztof Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad całością 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (6) 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, 
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Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bronisław Balcerowski 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.1.2023 w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz złożył wniosek by zmiany, jakie 

zostały dokonane, Skarbnik Gminy ujęła prawidłowo w budżecie 2023, dokonała stosownych 

zmian w WPF na lata 2023-2039. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator poinformował, że 

zmiany zostaną naniesione na dokumenty i zostaną Przewodniczącemu przedłożone do 

sprawdzenia i zatwierdzenia (nagranie od 01:12:39 do 01:13:24). 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zapytała, co w przypadku, gdy wniosek radnej 

Ilony Nowakowskiej zawiera błędy, Skarbnik zaznaczyła, że nie może zmian wprowadzić inaczej 

niż jest na dokumencie (nagranie od 01:15:27 do 01:16:13). 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy, aby zmiany zostały naniesione do uchwały 

budżetowej na 2023 rok i WPF 2023- 2039 zgodnie przyjętymi wnioskami.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 7, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (10) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 

Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 

Łukasz Wyszomirski 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (7) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra Lubońska, 

Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Karolina Lachowicz, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

17) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-

2039, 
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Radna Ilona Nowakowska przedstawiła wnioski do projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039 (nagranie od 01:18:36 do 1:23:52). 

 

Swoje stanowisko przedstawiła Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska, zaznaczając, 

że może wprowadzić zmiany przegłosowane przez Radę Gminy, tylko te, które są faktycznie 

realne do wprowadzenia, nie jest możliwy wniosek do zrealizowania poprzez błędy we wniosku 

radnej (nagranie od 01:23:56 do 1:24:44). 

 

Rozbrzmiała dyskusja na temat błędów we wniosku, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-

Kowalska zwróciła uwagę, że wniosek radnej Ilony Nowakowskiej zawiera błędy. Zwróciła 

uwagę, że nie będzie możliwe zrealizowanie przyjętego wniosku Przewodniczącego Rady 

Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza (nagranie od 01:25:08 do 1:26:36). 

 

Radna Maria Wolsztyńska przedstawiła wykreślenia wymienione we wniosku podając nazwy 

zadań, zwróciła uwagę, że są to kolejne wykreślenia obejmujące Białe Błota, Kruszyn Krajeński, 

oraz oświetlenie (nagranie od 01:27:03 do 1:29:33). 

 

Radny Sławomir Ossowski poruszył kwestię zdjęcia środków z zadania rozbudowy budynku 

urzędu gminy oraz budowy ul. Kolibra w Murowańcu (nagranie od 01:29:43 do 1:30:33). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz, powiedział, że zgodnie z tym, co 

zostało przedstawione będzie brakowało w WPF 1 500 000,00 zł i złożył wniosek, aby Skarbnik 

zwiększyła dochody bieżące na rok 2026 o tę kwotę, celem zabezpieczenia wprowadzenia 

zwiększenia środków na zadania inwestycyjne w 2026 roku, zgodnie z załącznikiem nr 7 

(nagranie od 01:30:34 do 1:31:19). 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zapytała o źródło tych dochodów, aby 

zwiększyć trzeba mieć podstawę ku temu, jeżeli radni zwiększą deficyt lub będzie nierównowaga 

budżetowa Wieloletnia Prognoza Finansowa zostanie uchylony w całości lub w części. Skarbnik 

przypomniała, że zgodnie z ustawą o finansach publicznych inicjatywa w sprawie sporządzenia 

projektu uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej i jej zmiany należy wyłącznie do 

zarządu jednostki samorządu terytorialnego (nagranie od 01:31:20 do 1:32:54). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz, powtórzył, że wnosi o zwiększenie 

dochodów bieżących na rok 2026 o kwotę 1 500 000,00 zł, celem zabezpieczenia 

wprowadzonego zwiększenia środków na zadania inwestycyjne w 2026 roku, zgodnie  

z wnioskiem nr 7 do WPF, który radni będą głosować (nagranie od 01:32:54 do 1:33:17). 

 

Na pytanie Przewodniczącego Rady Gminy czy wniosek głosować przed czy po WPF, Skarbnik 

Gminy odpowiedziała, że wniosek nie spełnia żadnych, związanych z finansami publicznymi 

norm i nie wypowie się w tej sprawie (nagranie od 01:32:54 do 1:33:42). 

 

Do obrad dołączyła radna Karolina Lachowicz. 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o zwiększenie dochodów bieżących na rok 2026 o 

kwotę 1 500 000 zł zgodnie z załącznikiem nr 7.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Ilona Nowakowska, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (7) 

Bronisław Balcerowski, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 

Aleksandra Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Wniosek został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad wnioskami 

złożonymi przez radną Ilonę Nowakowską. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wniosek nr 6 i nr 7 zgłoszone przez radną Ilonę Nowakowską.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Ilona Nowakowska, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (7) 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Bronisław Balcerowski, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Wnioski zostały przyjęte. 
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Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził głosowanie nad całością 

projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota 

na lata 2023-2039. 

 

Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 8, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

 

ZA (8) 

Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Ilona Nowakowska, Henryk 

Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (7) 

Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, 

Krzysztof Michalak, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 

 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Bronisław Balcerowski, Piotr Mądrzyński, Sławomir Ruge 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Zbigniew Moroz 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.2.2023 w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zarządził 15 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Ad 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  

 

Radny Krzysztof Michalak zgłosił prośbę mieszkańców Zielonki o zamontowanie progów 

zwalniających na ul. Jaworowej.  Radny poprosił o opracowanie dokumentacji projektowej  

i doświetlenie przejść dla pieszych w miejscu przejazdu z Lisiego Ogona do Łochowa,  

ul. Potulicka i Szosa Bydgoska, w rejonie kładki. W kwestii miasteczka rowerowego w Łochowie 

radny zwrócił uwagę, że znaki drogowe zostały tam bardzo wysoko umiejscowione. Radny 

odniósł się do złożonego wniosku w sprawie zbyt licznej populacji bobrów, które niszczą stare 

drzewa. Radny odnosi wrażenie, że nic w tej sprawie się nie dzieje, przekazywane są pisma 

(nagranie od 01:38:38 do 01:42:27). 

 

Odpowiedzi udzieli Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator. Kwestia ul. Jaworowej zostanie 

przekazana do Referatu Dróg, w temacie ul. Potulickiej i Szosy Bydgoskiej trwa etap 

projektowania przez powiat całego odcinka pomiędzy węzłem a granicami powiatu. Wójt 

wyjaśnił, że sprawa bobrów jest monitorowana, planowe są opryski drzew specjalnym środkiem, 

który zapobiega żerowaniu bobrów (nagranie od 01:42:28 do 01:44:59). 
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Radny Krzysztof Michalak zgłosił problem mocno nadgryzionego drzewa w Lisim Ogonie na 

wysokości kładki, radny zgłaszał to OSP, drzewo nie zostało jeszcze wycięte (nagranie od 

01:45:00 do 01:45:40). 

 

Wójt poinformował, że w kwestii znaków drogowych na terenie miasteczka rowerowego  

w Łochowie, została już podjęta decyzja o obniżeniu znaków do wysokości 2 m (nagranie od 

01:45:43 do 01:46:06). 

 

Radna Magdalena Sznajder poruszyła temat braku dostępności świetlic wiejskich, braku 

możliwości korzystania z zakupionego przez sołectwo sprzętu do świetlicy, komercyjnego 

udostępniania świetlic. Zdaniem radnej, po co budować nowe świetlice, jak nikt nie będzie mógł 

z nich korzystać. Radna zapytała, dlaczego Gmina Białe Błota nie złożyła wniosku do Urzędu 

Wojewódzkiego w sprawie Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych. Radna odniosła się 

do odpowiedzi, jakie Wójt udziela na piśmie, podając za przykład odpowiedź w sprawie 

utwardzenia drogi przy ul. Zaułek w Cielu, pytając, kto wyrównał tę ulicę i kto ją nawiózł. Radna 

zapytała czy w latach 2021-2022 Wójt ukończył studia MBA, niezbędne do pełnienia funkcji 

członka Rady Nadzorczej i z czego te studia zostały sfinansowane? Radna poprosiła  

o zabezpieczenie odcinka ul. Myśliwskiej, tego, który nie jest budowany. Podziękowała za 

pomoc radnemu Mądrzyńskiemu, który pomógł wyrównać drogę. Radna zapytała o kwestię 

lamp, które nie palą się oraz o przystanek przy drodze serwisowej. Radna zgłosiła, że przy 

zjeździe z ulicy serwisowej do ul. Źródlanej powstała bardzo duża wyrwa (nagranie od 01:46:17 

do 01:57:53). 

 

Wójt zauważył, że decyzja Dyrektor GCK w sprawie udostępnienia świetlic miała uzasadnienie. 

Być może świetlice trzeba będzie wyłączyć ze względu na brak środków na ich eksploatację. 

Wójt wyjaśnił, że gmina nie ma uprawnień do korzystania ze środków z Funduszu Rozwoju 

Przewozów Autobusowych.  Wójt przedstawił skalę przewozów realizowanych przez gminę.  

W kwestii studiów MBA Wójt wyjaśnił, że skorzystał ze środków przeznaczonych na cele 

szkoleniowe dla pracowników samorządowych. Wójt w kwestii niepalących się w gminie lamp 

wyjaśnił, że trwa modernizacja, przepinane są sieci pod gminne szafki sterownicze. W sprawie 

peronu przy ulicy serwisowej Wójt wyjaśnił, że trwają prace związane z przygotowaniem opisu 

przedmiotu zamówienia (nagranie od 01:58:10 do 02:04:33). 

 

Radna Katarzyna Tomicka zapytała czy dalej planuje się wzmocnienie linii autobusowej nr 90, 

zgodnie z prośbami mieszkańców, chodzi o dwa kursy w tygodniu i dwa kursy w weekendy, oraz 

o przedłużenie linii 92 do Łochowa i Łochowic. Czy urząd złożył do Zarządu wniosek  

o przedłużenie tej linii? W dalszej części radna przekazała, że mieszkańcy ul. Szerokiej  

w Murowańcu zgłaszają potrzebę częstszego wyrównania drogi i o szybką interwencję, podobnie 

jak mieszkańcy ul. Jana Kochanowskiego w Łochowie. Radna poprosiła o przegląd studzienek 

w Łochowie, przy równaniu zostały one zasypane (nagranie od 02:04:40 do 02:05:51). 

 

Wójt potwierdził, że zgłoszone przez radną kwestie zostaną na bieżąco uregulowane. Kierownik 

Referatu Dróg i Gospodarki Odpadami Michał Kostkowski przekazał, że ul. Szeroka została 

wyrównana w ubiegłym tygodniu. Wójt odniósł się do kwestii komunikacji (nagranie  

od 02:05:59 do 02:08:14). 
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek odczytała swoje stanowisko,  

w którym zaapelowała do radnych Gminy Białe Błota o szczególną dociekliwość  

w proponowanych i prowadzonych przez Wójta Gminy Białe Błota inwestycjach, podając za 

przykład ul. Ptasią i inne inwestycje w sołectwie Murowaniec. Wiceprzewodnicząca poruszyła 

kwestię przeszacowywania inwestycji (nagranie od 02:08:23 do 02:20:30). 

 

Wójt odniósł się do oświadczenia Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Białe Błota, podkreślił, że 

na przestrzeni lat 2019-2020 w urzędzie nie było innych projektów, które można było zgłosić, 

aby dostać dofinansowanie. Korzystano z projektów, które w tym czasie były dostępne. 

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Białe Błota Anna Banaszek zasygnalizowała problem  

z wyceną inwestycji. Wójt wyjaśnił, że różnice wynikają z zakresu, co podlegało wycenie 

(nagranie od 02:20:33 do 02:25:15). 

 

Radny Łukasz Wyszomirski w swoim wystąpieniu odniósł się do wypowiedzi 

Wiceprzewodniczącej Rady Gminy Białe Błota i wyceny ul. Ptasiej oraz do kwestii dostępności 

świetlic wiejskich.  Radny złożył wniosek, aby kursowanie linii autobusowej nr 91 powróciło do 

godzin, które obowiązywały przed zmianami, w niedziele mieszkańcy Zielonki nie mogą dostać 

się do kościoła.  Radny prosił o wznowienie kursu linii 91, aby autobus z Zielonki w kierunku 

Ciela w niedziele odjeżdżał o godz. 8:10. Radny Łukasz Wyszomirski poruszył temat 

członkostwa Wójta w Radzie Nadzorczej w Zakładzie Wodociągów i Kanalizacji w Żninie oraz 

członkostwa burmistrza Żnina w Zakładzie Wodociągów i Usług Komunalnych w Białych 

Błotach oraz członkostwa mec. Macieja Dalki w obu spółkach. Radny wyraził swoje wątpliwości 

czy taka sieć powiązań służy transparentności w ZWIUKu (nagranie od 02:25:29 do 02:35:10). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wyjaśnił powody powołania Burmistrza Żnina do 

Rady Nadzorczej, wskazując, że nie ma tu miejsca na żadne spekulacje, czy domysły. Co do 

korekty rozkładu jazdy autobusów Wójt odpowiedział, że są one możliwe, rozmowy w tym 

temacie zostały podjęte (nagranie od 02:35:12 do 02:38:55). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zwrócił uwagę, że linia 

autobusowa nr 91 została okrojona, nie spełniono postulatu, aby mieszkańcy Zielonki mogli 

dojechać do kościoła. Odnosząc się do pisma dotyczącego zajęcia stanowiska na temat projektu 

rozkładu jazdy radny zawnioskował, aby dokumenty dotyczące tak ważnych tematów jak 

komunikacja były przekazywane do Rady Gminy do wszystkich radnych. Radny poprosił żeby 

na innym forum te decyzje zapadały na roboczo. Wiceprzewodniczący poruszył także kwestię 

linii autobusowej nr 90, zaproponował zbadanie napełnienia autobusów. Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut złożył wniosek o zestawienie wszystkich wydatków, 

czyli umów cywilno-prawnych z podmiotami zewnętrznymi, które są związane z jakimkolwiek 

doradztwem, aby radni wiedzieli, jakie kwoty są aplikowane do tych umów. 

Wiceprzewodniczący odniósł się do prac nad budżetem, złożonych wniosków, do kwestii 

budowy i dostępności świetlic, braku możliwości skontrolowania Gminnego Centrum Kultury. 

Radny zgłosił uszkodzoną lampę na ul. Osiedle, od dwóch miesięcy jest uszkodzona oprawa.  

W dalszej części poruszony został temat budowy remizy strażackiej, dofinansowania etatów dla 

Policji, deficytu i zadłużenia w budżecie (nagranie od 02:39:00 do 02:53:23). 
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Głos zabrał Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator wskazując na konieczność wykazania 

realizacji inwestycji o charakterze celu publicznego przy przejęciu gruntu od KOWRu (nagranie 

od 02:53:24 do 02:54:24). 

 

Radny Bronisław Balcerowski zgłosił niepalące się lampy na ul. Olszynowej, radny 

zaproponował żeby informować mieszkańców, podawać komunikaty o wyłączeniach  

i planowanych pracach. Radny zaproponował, aby wnikliwie przyjrzeć się przejściu dla pieszych 

przy przystanku na skrzyżowaniu Szosy Bydgoskiej z ul. Żeglarską. Nadal nie działają pulsujące 

światła pod znakiem „przejście dla pieszych” jadąc z Łochowa do Bydgoszczy. Na Szosie 

Bydgoskiej (przejście przed Milą na przeciwko sklepu Zawistowski) jest lampa, przy której 

rośnie drzewo, kiedy są liście lampa jest zakryta koroną drzewa, należałoby prześwietlić koronę 

drzewa (nagranie od 02:54:35 do 02:59:47). 

 

W odpowiedzi Wójt powiedział, że te uwagi zostaną zrealizowane w jak najszybszym czasie. 

Kierownik Referatu Inwestycji Anna Bromka potwierdziła, że gmina ma projekt przejścia dla 

pieszych Szosa Bydgoska i ul. Żeglarska, żeby nie zblokować realizacji projektu wykonywanego 

przez starostwo, nasza realizacja oświetlenia musi zostać skorygowana z pracami projektowymi, 

jeżeli chodzi o wykonawstwo oświetlenia. Kierownik Referatu Inwestycji wyraziła nadzieję, że 

uda się to zrobić do końca września (nagranie od 02:59:50 do 03:03:14). 

 

Zdaniem Przewodniczącego Rady Gminy Białe Błota Jacka Grzywacza jest to droga powiatowa 

i to powiat powinien realizować takie zadania. Bezpieczeństwo na drodze powiatowej należy do 

Starosty (nagranie od 03:03:41 do 03:04:40). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz w imieniu mieszkanki zgłosił pytania. 

Czy termin zezwolenia i pozwolenia na lampy przy ul. Miłej, które kończy się 2 grudnia 2022 r. 

nie będzie miał znaczenia przy realizacji inwestycji sześciu lamp na tej ulicy? Kiedy możemy 

spodziewać się dwóch kolejnych kursów na linii 90, ponieważ na chwilę obecną dostaliśmy  

8 kursów w dni powszednie, mieszkańcy wnosili o 10 kursów? Kiedy zostanie oświetlone 

przejście dla pieszych przy ul. Gościnnej, Żeglarskiej? Jakie poczyniono działania w kierunku 

linii 92? Petycje mieszkańców zostały przez Radę Gminy Białe Błota uznane za zasadne, czy  

w związku z tym można liczyć na działania Wójta w tej kwestii? Przewodniczący Rady Gminy 

poruszył kwestię świetlic wiejskich, które są przez GCK wynajmowane komercyjnie zaś kwestia 

remontów należy do Wójta. Przewodniczący wskazał, że znaki w miasteczku rowerowym 

powinny mieć wysokość 1,5 m. Mieszkańcy zgłaszają niebezpieczny zjazd w Lisim Ogonie na 

moście, przy kanale, w kierunku śluz. Mieszkańcy Łochowic wnosili żeby zjazd zagrodzić 

łańcuchem, aby nie było wjazdu a postawiono tam lustro. Przewodniczący Rady Gminy poprosił  

o likwidację tego zjazdu (nagranie od 03:04:47 do 03:09:10). 

  

Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 

 

Sołtys Sołectwa Kruszyn Krajeński Anetta Steltmann odniosła się do wniosku radnego Łukasza 

Wyszomirskiego o wykreślenie z Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2034 

inwestycji pn. Projekt i budowa świetlicy wiejskiej wraz z kompleksem sportowo-rekreacyjnym 

w Kruszynie Krajeńskim oraz do złożonego przez radnego Piotra Mądrzyńskiego wniosku  

o wykreślenie z WPF inwestycji budowy ciągu pieszo-rowerowego ul. Gęsią na odcinku Ciele-
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Kruszyn Krajeński. Sołtys odniosła się także do takich kwestii jak: zdjęcie zadania wykonania 

projektu świetlicy wiejskiej w Kruszynie Krajeńskim, budowa boiska w Cielu, zmian  

w komunikacji międzygminnej. Sołtys zawnioskowała do radnego Łukasza Wyszomirskiego  

o pisemne uzasadnienie, dlaczego wpis budowy ul. Świetlikowej w Zielonce jest ważniejszy dla 

rozwoju gminy niż wykonanie projektu budowy świetlicy dla 1,5 tys. społeczności Kruszyna 

Krajeńskiego. Sołtys kierując słowa do radnego Piotra Mądrzyńskiego odpowiedziała na zadane 

przez niego pytanie „co takiego ważnego jest w Kruszynie, że trzeba tam ścieżkę budować” 

(nagranie od 03:11:49 do 03:22:03). 

 

Radna Magdalena Sznajder ustosunkowała się do wypowiedzi Sołtys Sołectwa Kruszyn 

Krajeński Anetty Steltmann w kwestii komunikacji międzygminnej. Nastąpiła wymiana zdań 

między radną a sołtys (nagranie od 03:22:06 do 03:25:02). 

 

Mieszkanka Łochowa Daria Włodarczyk zawnioskowała o przedłużenie linii 92 do Łochowa, 

jako realizację budżetu z roku 2022, a następnie przedłużenie tej linii do Łochowic. Zaznaczyła, 

że walka mieszkańców o linię 90 trwa od trzech lat. Mieszkanka przytoczyła zapisy ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym wskazując rolę wspólnoty samorządowej, zakres 

działania gminy, zadania własne gminy. Mieszkanka zawnioskowała o przekazanie kserokopii 

pism łącznie z kserokopią odpowiedzi Zarządu Dróg Miejskich i Komunikacji do wszystkich dat 

wymienionych w piśmie, jakie było skierowane do p. Bernadowicz. W dalszej części wystąpienia 

mieszkanka odniosła się do roli wykonawczej wójta. Mieszkanka, w temacie kosztów 

ponoszonych na poszczególne linie autobusowe, wniosła o weryfikację tego, jaki wpływ jest  

z budżetu z naszych trzech sołectw a jakie są ponoszone wydatki na linie (nagranie od 03:11:49 

do 03:37:31). 

 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator podkreślił, że sprawy z komunikacją miejską są 

naszymi wspólnymi sprawami, zadania własne gminy dot. przewozu zbiorowego Gmina Białe 

Błota przekazała Gminie Miastu Bydgoszcz. Po stronie gminy zostały kwestie o charakterze 

regulującym, organizatorem przewozów jest Miasto Bydgoszcz, wydatki budżetowe zostały 

zrealizowane w 100%, dotacje na przewozy zostały wydatkowane. Wójt odniósł się do kwestii 

przewozu dzieci do szkół (nagranie od 03:37:40 do 03:42:19). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do lakonicznych 

odpowiedzi udzielanych przez urząd (nagranie od 03:42:19 do 03:42:56). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do wypowiedzi Wójta w kwestii korespondencji  

z Zarządem Dróg. Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że rozmowy  

w sprawie komunikacji są prowadzone. W piśmie Zarząd Dróg poinformował, że sprawa 

uruchomienia dodatkowych kursów nie jest w tej chwili brana pod uwagę. Do dyskusji 

przyłączyła się radna Katarzyna Tomicka oraz Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek 

Grzywacz (nagranie od 03:42:57 do 03:46:47). 

 

Mieszkanka Hanna Bernadowicz powiedziała, że jej pierwsza skarga na opieszałość Wójta była 

w 2021 roku i uznana została za zasadną. Odnośnie korespondencji Wójta z Zarządem Dróg 

Miejskich i Komunikacji Publicznej w Bydgoszczy Mieszkanka powiedziała, że chce otrzymać 

dokumenty, jakie zostały wysłane przez Wójta i odpowiedzi z Zarządu. Mieszkanka odnosząc 
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się do skarg poprosiła o pisemną odpowiedź, jaka kara spotkała Wójta, że nie wywiązuje się ze 

swoich obowiązków. Mieszkanka poprosiła radnych by w imieniu mieszkańców złożyli skargę 

do Wojewody. Mieszkanka zaproponowałaby w celu ochrony przed bobrami drzewa obłożyć 

siatką (nagranie od 03:47:02 do 03:50:22). 

 

Radny Krzysztof Michalak stwierdził, że nikt siatek nie założy, Wody Polskie udają, że tematu 

nie ma, a nie jest teren gminny (nagranie od 03:50:22 do 03:50:42). 

 

Radna Ilona Nowakowska zapytała czy są prowadzone czynności na ul. Opalowej/Rafała 

Kalinowskiego żeby uzupełnić brakujące części kostki po zapadnięciu. Radna zapytała czy jest 

możliwość, aby przystanek przy ul. Akacjowej w stronę Murowańca miał zatoczkę jak inne 

przystanki. Radna powołując się na słowa Skarbnik zapytała, gdzie Wójt ma ukryte pieniądze na 

samochód dla straży pożarnej. Radna powiedziała, że w niedziele miała bardzo dużo telefonów 

od mieszkańców Przyłęk, zapytała, dlaczego w kościele były podawane nierzetelne informacje, 

jakoby radni byli przeciwko budowie świetlicy w Przyłękach (nagranie od 03:50:50 do 

03:54:04). 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odniosła się do słów radnej Ilony 

Nowakowskiej na temat „ukrytych pieniędzy” (nagranie od 03:54:14 do 03:55:35). 

 

Mieszkanka Kruszyna Krajeńskiego Violetta Bugajska kierując słowa do radnych odniosła się 

do kwestii braku projektu świetlicy wiejskiej dla Kruszyna Krajeńskiego, poruszyła temat 

używania numerów projektów podczas sesji Rady Gminy oraz odpowiedzi udzielonej przez 

Urząd Gminy. Na zakończenie mieszkanka skierowała słowa do radnych oraz do radnej 

Magdaleny Sznajder (nagranie od 03:55:57 do 03:59:33). 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zapytał Wójta o ziemię należącą do 

KOWR, która miała być przeznaczona pod świetlicę wiejską w Kruszynie Krajeńskim. Wójt 

wskazał, że na tym terenie wymagana była korekta miejscowego planu. Urząd miał 

zasygnalizować, że będą tam realizowane zadania o charakterze publicznym, które należało 

wprowadzić do budżetu. Urząd jest w trakcie działań związanych z miejscowym planem.  

W dyskusję włączył się Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut oraz radny 

Łukasz Wyszomirski (nagranie od 03:59:34 do 04:06:05). 

 

Mieszkaniec Kruszyna Krajeńskiego Marek Łudziński odniósł się do tematu świetlicy wiejskiej 

w Kruszynie Krajeńskim, podkreślił zwiększającą się liczbę mieszkańców w sołectwie, 

konieczność powstania miejsca integrującego mieszkańców. Mieszkaniec przypomniał radnym 

słowa ślubowania, zaproponował, aby zastanowić się nad powołaniem gminnej rady seniorów 

(nagranie od 04:06:33 do 04:11:52). 

 

Mieszkanka Kruszyna Krajeńskiego Małgorzata Łudzińska w imieniu seniorów z Kruszyna 

Krajeńskiego zaprotestowała przeciwko przedmiotowemu traktowaniu mieszkańców Kruszyna 

Krajeńskiego. Mieszkanka poruszyła temat zmian w komunikacji autobusowej, braku 

możliwości dojazdu do kościoła, zablokowania zadania budowy ciągu pieszo-rowerowego wraz 

z oświetleniem przy ul. Gęsiej, przeznaczenia środków z zadania „Projekt i budowa świetlicy 
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wiejskiej wraz terenem sportowo-rekreacyjnym w Kruszynie” na budowę ul. Świetlikowej  

w Zielonce (nagranie od 04:12:43 do 04:17:23). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do słów mieszkanki w temacie komunikacji (nagranie 

od 04:17:24 do 04:18:06). 

 

Głos zabrał Andrzej Steltmann. Odnosząc się do słów radnej Ilony Nowakowskiej powiedział, 

że niemożliwe jest sporządzenie projektu budżetu z funduszu sołeckiego. Mieszkaniec skierował 

słowa do radnego Łukasza Wyszomirskiego odnośnie świetlicy w Kruszynie Krajeńskim. 

Złożony został wniosek do Wójta o znalezienie środków w celu podniesienia wiedzy u radnych 

na temat uchwalania budżetu (nagranie od 04:18:50 do 04:19:53). 

 

Sołtys Sołectwa Przyłęki Piotr Mikołajczak odniósł się do pracy radnych, przytoczył kwestię 

wycinki lasów, komunikatów radnych na Facebooku, wypowiedzi radnego Henryka Sykuta  

w kwestii farmy fotowoltaicznej. Sołtys odczytał treść wpisu na Facebooku odnośnie budowy  

ul. Myśliwskiej w Cielu. Na sali posiedzeń rozbrzmiała dyskusja, radni zareagowali na treści 

odczytywane przez sołtysa. Głos zabrała radna Magdalena Sznajder, radny Łukasz Wyszomirski 

(nagranie od 04:20:45 do 04:31:30). 

 

Radna Magdalena Sznajder odniosła się do słów Sołtysa Sołectwa Przyłęki (nagranie od 

04:31:32 do 04:33:30). 

 

Mieszkanka Ewa Orcholska w imieniu mieszkanki Hanny Bernadowicz dopowiedziała, że  

w kwestii wniosku o przedstawienie pism dotyczących linii autobusowych, chodzi o linię nr 92. 

Mieszkanka zapytała, do kiedy, zgodnie z umową pierwotną, miała być wybudowana  

ul. Gościnna w Łochowie. Ile aneksów zostało podpisanych? Mieszkanka zwróciła uwagę 

Wójtowi w kwestii ilości dodatkowych kursów, które były obiecane. W dalszej części 

wypowiedzi mieszkanka poruszyła kwestię zatrudnienia radnego Sławomira Ossowskiego  

 w Centrum Obsługi Edukacji i Sportu. Mieszkanka zapytała czy Wieloletnia Prognoza 

Finansowa jest sporządzona przez pracowników czy firmę zewnętrzną. Odpowiedzi udzieliła 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska. Mieszanka odnosząc się do ukończonych 

przez Wójta studiów MBA zapytała, jakie korzyści gmina ma z tego, że Wójt zasiada w Radzie 

Nadzorczej w Żninie (nagranie od 04:33:53 do 04:44:12). 

 

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator. Do zadanego pytania w kwestii 

sporządzania Wieloletniej Prognozy Finansowej odniosła się Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska (nagranie od 04:44:13 do 04:49:33). 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do słów Sołtys 

Sołectwa Przyłęki w sprawie instalacji fotowoltaicznej. Wiceprzewodniczący kierując słowa do 

Andrzeja Steltmanna przekazał informację, że odpowiedź na pismo skieruje do pełnomocnika 

(nagranie od 04:49:53 do 04:54:06). 

 

Głos zabrał mieszkaniec Krzysztof Synakiewicz. Odniósł się do podziału gminy na obozy, 

poruszył temat dostępności dla mieszkańców świetlic wiejskich oraz kosztów ich utrzymania. 

Mieszkaniec odniósł się do organizacji komunikacji międzygminnej. Zapytał jakimi kategoriami 
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Wójt kierował się wybierając, jako eksperta Burmistrza Żnina, czym się Wójt kierował 

dobierając osobę która jest członkiem Rady Nadzorczej w naszym ZWIUKu. Mieszkaniec 

odniósł się do kwestii zabezpieczenia pieniędzy w budżecie na komunikację i do słów, które 

padły ze strony Skarbnik Gminy na zebraniach wiejskich (nagranie od 04:54:23 do 04:59:52). 

 

Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info zapytała Wójta kto podpisał  

z nim umowę, czy to pani Skarbnik podpisała umowę, że pan Wójt dostał pieniądze na studia 

MBA, zapytała o nazwę uczelni i dokładną nazwę studiów, rok ukończenia studiów. Redaktor 

naczelna poruszyła temat polityki kadrowej. W informacji dla mieszkańców redaktor naczelna 

Czasopisma Białe Błota info podała, że wniosek Prezesa ZWIUK, w sprawie podwyżek cen za 

wodę, nie uzyskał akceptacji RZGW i na dzień 1 stycznia te ceny, o których mówiła p. Mączko, 

nie zostały wprowadzone. Marzanna Kreja redaktor naczelna Czasopisma Białe Błota info 

przedstawiła wyróżnienia, jakie redakcja przyznała za zeszły rok (nagranie od 05:00:05 do 

05:11:06). 

 

Ad. 11. Zakończenie obrad LXVII Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz podziękował mieszkańcom, 

przybyłym gościom, radnym za udział w sesji i zakończył obrady LXVII Sesji Rady Gminy. 

 

 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy  

             Białe Błota 

         /-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

Obrady z dnia 27.12.2022 r. 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/32814/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-grudnia-2022-

cz%C4%99%C5%9B%C4%87-1.htm 

Obrady z dnia 10.01.2023 r. 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/33357/sesja-rady-w-dniu-wtorek-10-stycznia-2023-

kontynuacja-posiedzenia-z-27122022-r.htm 

 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

31.01.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

 

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/32814/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-grudnia-2022-cz%C4%99%C5%9B%C4%87-1.htm
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/32814/sesja-rady-w-dniu-wtorek-27-grudnia-2022-cz%C4%99%C5%9B%C4%87-1.htm

